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"Mijn hart ligt bij de sport" 

Heiko van Staveren: 
hoogleraar Sport en recht 

door Dirk de Hoog 

Nederland heeft op dit moment maar één hoogleraar Sport en 
recht. Dat is prof.mr. H.T. van Staveren die aan de Vrije 
Universiteit werkt. Vroeger was hij een actief hockeyer, nu 
een gedreven wetenschapper. "Ik merk dat mensen mijn werk 
belangrijk vinden, maar geld vinden voor onderzoek is soms 
een probleem. Wat dat betreft lijkt mijn baan wel op de sport." 

"Ik ben als een soort handelsreiziger met 
mijn spullen de hort op gegaan. Want ik 
wilde per se iets met de combinatie sport en 
recht doen", vertelt Van Staveren. In 1985 
begon hij aan de Vrije Universiteit als docent 
sociaal recht. "Daarbij kreeg ik de toezegging 

dat ik met het onderwerp sport en recht aan 
de slag mocht gaan. Maar in het begin liep 
dat moeizaam. Bij allerlei aanvragen voor 
subsidies voor onderzoek zei iedereen "leuk 
idee, moetje doen, maar het onderwerp 
sport valt niet binnen ons aandachtsveld". 
Uiteindelijk ben ik bij de sportwereld en de 
overheid gaan aankloppen. En die reageerden 
niet alleen enthousiast, maar kwamen ook 
met geld over de brug." 
Zo verscheen in 1 987 het eerste rapport 
waarin de positie van het sportevenement 
werd uitgelijnd. Er zouden er nog diverse vol
gen. Zoals over knelpunten in de rechtsposi
tie van de topsporter, de juridische gevolgen 
van dopinggebruik en een onderzoek naar 
fondsen voor de topsport. In 1 992 kreeg 
Heiko van Staveren een grote beloning voor 
zijn inspanningen. Via een fonds van de 
Koninklijke Nederlandse Wielerunie werd hij 
benoemd tot bijzonder hoogleraar op het 
gebied van sport en recht. Inmiddels hebben 
verschillende andere sportbonden samen met 
het Nederlands Olympisch Comité een stich
ting opgericht waaruit de leerstoel wordt 
betaald. Een van de eerste rapporten die de 
kersverse hoogleraar afleverde ging over de 
noodzaak van een statuut voor de topsport. 
Van Staveren laat een plaatje zien uit de sylla
bus die hij gebruikt bij zijn colleges. "Deze 
foto zegt beter dan woorden waar een deel 
van mijn vakgebied over gaat: een bokser 
mag wel een klap uitdelen in de ring, maar 
niet daarbuiten." 

Dat wil overigens niet zeggen dat binnen de 
sport alles geoorloofd is. "Door de Hoge Raad 
zijn verschillende arresten gewezen waarin 
de grenzen wat wel en niet mag in de sport, 
worden afgebakend. Het komt erop neer dat 
een sporter aansprakelijk gesteld kan worden 
voor de gevolgen van een daad die niet 
alleen in strijd is met de spelregels maar ook 
met de geest van het spel. Een voetballer die 
bijvoorbeeld zijn been breekt omdat een 
tegenstander hem bewust onderuithaalt, kan 
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